
Š T E F A N O V I  B A S T O V A N S K É M U

Bratislava 9. februára 1948

8. t. m. bol som na konferencii delegátov myjavské
ho okresu na Myjave; podrobnú správu o stave orga
nizácii a o ich činnosti má s. Kalina z oblasti, po
všimnite si ju, je zaujímavá.

Môj dojem je, že organizácie nepracujú dosť čulo, 
členstvo je na seba ponechané a každému je dovole
né mať voľnú predstavu o tom, čo je Strana a na 
čo je Strana. Debata vo všeobecnosti nebola na výške; 
veľmi pozoruhodný bol prejav Ing. Sedláčka (od Tauša 
alebo z považských strojární), ktorý vyčítal nedôveru 
k inteligencii, kastovníctvo medzi straníkmi, málo 
úprimnosti, slabý vplyv Strany na odstránenie roz
porov medzi robotníkmi a roľníkmi, naopak, tak sa 
zdá, že tieto rozpory sa prenášajú aj medzi straní
kov, a potom tiež nedostatok školenia. Na konferen
cii nejakých 70—80 delegátov boli iba dve ženy. Až 
na prejav vedúceho mládeže, ktorý oznámil, že mlá
dež chce získať sto nových členov Strane a postaviť 
130-člennú brigádu na stavbu Trate mládeže, málo
ktorý z debatérov sa dotýkal úloh Strany. Tiesnivé 
sú najmä

a) otázky distribučné a
b) roľnícke (pozemková reforma).
Medzi roľníctvom (ako niektorí delegáti hovoria) 

nemôže Strana preniknúť, lebo nie je poriadok vo 
vyživovaní a v poľnohospodárskej politike. Odovzdá
vanie statku sa považuje ako odovzdávanie pre ko
munistov a pod. Navrhol som, aby Strana naliehala 
na zvolanie roľníckej konferencie v kraji (nech ju 
zorganizuje JZSR). Na nej by sa mali veľmi dôkladne 
prerokovať rozličné otázky roľníckej politiky v takom 
kraji ako je podjavorinsko-podbradlanský, najmä 
tiež problémy poloroľníkov-polorobotníkov. V otázke 
vlastníctva drobných držiteľov pôdy neroľníkov mu
sí sa urobiť zvlášť jasno. V ten samý deň bol som
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v Senici, kde tiež prišli za mnou ľudia-neroľníci 
s menšími pozemkami, ktoré majú v árende a opy- 
tovali sa, či im budú odobraté. Pán notár (neviem, 
skadial) im to tak tvrdí. Bude potrebné o tejto veci 
nakrútiť jasný prejav Ďurišov a vysielať z Bratislavy. 
Na obdobné povesti totiž som narazil aj v  Trnave, 
o čom som Ti písal pred týždňom.

Do kraja bude tiež treba posielať známejších ľudí. 
Údajne od oslobodenia tam hovoril Jano Púll — člo
vek miestny — a raz ja. Navrhujem, aby sa vypravil 
raz Široký na Myjavu; chcem tiež s Clementisom 
dohovoriť prednášku v niekoľkých miestach kraja. 
Oslavy storočnice povstania budú mať až na jeseň, 
treba myslieť na jarnú kampaň v kraji.

Tvoj
L. Novomeský
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